
Referat Medlemsmøte i Nordre Follo Arbeiderparti 
Mandag 12. oktober, klokken 19.00 Folkets Hus – Ski 
 
Vi praktiserte fremdeles strenge koronatiltak: alle skrev navn og telefonnummer på liste når de kom, 
man hadde faste plasser under møtet og holdt 1 m avstand i pausen. 
Det var 37 personer til stede og to deltok på teams. 
 
Ole Kristian Vefferstad foreslo at sak 6 skulle behandles etter sak 2. Medlemsmøtet støttet dette. 
 
Sak 1: Referater 
a) Notat fra temamøte i Nordre Follo Arbeiderparti 14. september 2020 på Langhuset 
b) Referat fra styremøte Nordre Follo Arbeiderparti 10. september på Langhuset 
 
Notat og referat var lagt ved innkallingen til møtet. 
Vedtak: Notat og referat vedtatt 
 
Sak 2: Orienteringer 
- Møteplan for resten av høsten: 
• 26/10: Medlemsmøte/Workshop: Nordre Follo Ap diskuterer utkastet til partiprogrammet og 

lager innspill til partiet sentralt. kl. 19. Folkets Hus, Ski! 
• 2/11 Ski og Kråkstad Arbeiderlag inviterer til temamøte om hvordan Koronapandemien påvirker 

næringslovet, Folkets Hus, Ski, klokken 18.30 
• 9/11: Felles medlemsmøte for alle posisjonspartiene klokken 19 på Langhuset. Tema: 

Kommunebudsjett for Nordre Follo kommune. 
• 17/11: Temamøte i Nordre Follo Ap, kl. 19. Tema: Metoo, Folkets Hus, Ski 
• 10/12 Medlemsmøte i Nordre Follo Ap med juleavslutning, Kommunestyresalen i Oppegård 
 
Det ble opplyst at det 13/10 skal holdes møte i arbeidsgruppa for likestilling av funksjonshemmede, 
Sæbønes kommer. Det er plass til noen flere, om noen har lyst til å delta kan de ta kontakt med Eva. 
 
- Aktuelle saker fra kommunestyregruppen 
Gruppeleder Oddbjørn Nesje orienterte: Økonomisakene overskygger det aller meste, men vi har 
lovet å bli Norges beste oppvekstkommune. I investeringsbudsjettet har vi derfor prioritert Finstad 
og Sofiemyr skoler og svømmehall på Langhus. 
Harmonisering mellom de to tidligere kommunene blir problematisk for de det blir dyrere for. 
Det jobbes mye med justeringer av skolegrenser, det må gjøres justeringer, men vi må forsøke å 
unngå at det blir for vanskelig for noen. 
Oddbjørn oppfordret medlemmene til å ta kontakt med kommunestyregruppa – Still gjerne krav! 
 
Innspill fra Turid Johansen: Kjeller’n er et viktig hus med en viktig funksjon. Ble støttet av flere.  
Anne-Beth Skrede orienterte om at skolekvartalet, der Kjeller’n ligger, ble behandlet i februar og har 
vært på høring. Skal snart opp til sluttbehandling. Mulighet for å flytte bygget vil bli tatt opp da. 
 
Sak 6: Partikultur 
Bakgrunn: 
Styret har som mål å fortsette bygging av partiet og partikulturen på medlemsmøtene fremover. På 
neste styremøte vi styret lage en liste over tema vi skal ta opp i tiden fremover. 
Denne gangen har vi fått tilsendt et ønske om å ta opp en konkret sak fra et av våre medlemmer. 
 
Sak fremmet av Ole Kristian Vefferstad: 
Opprop som metode i Arbeiderpartiet: 



Jeg ber om at følgende sak settes opp på dagsorden og forberedes av styret til neste ordinære 
medlemsmøte: «Opprop som metode i Arbeiderpartiet sett i sammenheng med Arbeiderpartiets 
vedtekter, god organisasjonskultur og medlemsdemokrati.» 
Styret vil på møtet legge frem det vi har forberedt og så åpne for diskusjon om dette. 
 
Medlemsmøtets behandling: 
Morten var blitt bedt av styret om å innlede om saken. Han nevnte flere eksempler der opprop har 
blitt brukt intern i partiet og av partiet utad, og at opprop kan være en nyttig kommunikssjonsmåte. 
 
Eirik Haugen, Ole-Kristian Vefferstad og Ove Dalsheim fremmet følgende forslag til vedtak som ble 
delt ut: 

Nordre Follo Arbeiderparti tar sterk avstand fra «AP-oppropet: Trond Giske bør ikke få ny 
tillit til fremskutte verv i partiet». Opprop som metode undergraver de demokratiske 
prosessene i Arbeiderpartiet. 
Dette oppropet var initiert av medlemmer i Nordre Follo Arbeiderparti, men det var ikke 
partipolitisk behandlet. Å lage et slikt opprop mener Nordre Follo Arbeiderparti er helt 
uakseptabelt. Det var et forsøk på å gripe inn i en demokratisk prosess i et annet fylkesparti. 
I Arbeiderpartiets vedtekter paragraf 13.2 heter det at «Det er ikke tillatt å danne fraksjoner 
som arbeider mot partiet eller partiets vedtak. Det er uforenelig med medlemskap i partiet å 
være medlem av eller yte støtte til organisasjoner som i sin virksomhet motarbeider partiets 
politikk og kandidater» 
Hvorvidt oppropet og organiseringen av det, er et brudd på vedtektenes paragraf 13.2, må 
vurderes nærmere. Paragrafen har blant annet som formål å forhindre intern splid og 
svekkelse av partiet. At oppropet og denne type organisasjons-ukultur virker splittende i 
organisasjonen, er utvilsomt. 
Nordre Follo Arbeiderparti mener det må iverksettes tiltak for å stanse den ukulturen som 
har spredd seg i partiet de siste årene. Denne organisatoriske ukulturen er direkte 
ødeleggende, og vi forventer at partiet sentralt tar tak i dette og at vedtektene følges opp. 

 
Det ble en lang debatt der 17 forskjellig personer holdt innlegg. 
Morten understreket at dersom medlemsmøtet vedtok forslaget, anså han det som et 
mistillitsforslag og kunne i så fall ikke fortsette som leder av Nordre Follo Arbeiderparti. 
 
Forslaget fra Eirik Haugen, Ole-Kristian Vefferstad og Ove Dalsheim ble så tatt opp til votering. 
 
Vedtak: Forslaget falt mot tre stemmer. 
 
 
Sak 3: Innspill til nominasjonskomitéen førsteutkast til Stortingsliste for Akershus Ap 
Bakgrunn: 
Vi har mottatt følgende utkast fra nominasjonskomitéen (Oddbjørn som sitter i 
nominasjonskomitéen vil redegjøre for forslaget på møtet): 
1. Anniken Huitfeldt, Ullensaker 
2. Sverre Myrli, Lillestrøm 
3. Tuva Moflag, Nordre Follo 
4. Åsmund Aukrust, Bærum 
5. Mani Hussaini, Nordre Follo/AUF 
6. Ragnhild Male Hartviksen, Asker 
7. Tobias H. Linge, AUF/Bærum 
8. Anita Patel, Lørenskog 
9. Tonje Brenna, Ullensaker 



10. Halvard Ingebrigtsen, Lørenskog 
11. Lara Rashild, Nesodden/AUF 
12. Ole Guttorm Brenden, Eidsvoll 
13. Elly Frogner, Bærum 
14. Roger Evjen, Aurskog-Høland 
15. Runa Fiske, Lillestrøm/AUF 
16. Øystein Slette, Enebakk 
17. Grete Sjøli, Nes 
18. Martin Lundvigsen, Vestby 
19. Rita Hirsum Lystad, Frogn 
20. Ståle Grøtte, Rælingen 
21. Solav Abbas, Asker 
22. Mohammed Malik, Lillestrøm 
23. Iselin A. Olafsen, Nannestad/AUF 
24. Harald Tyrdal, Lunner 
25. Peggy Hessen Følsvik, Bærum 
 
Prosessen videre: 
• Tirsdag 13 oktober: Webinar med kandidater. 
• Fredag 16. oktober: Høringsfrist for kommunepartiene/AUF til å komme med høringsuttalelser 

og endringsforslag til nominasjonskomiteens første forslag til stortingsvalgliste. 
• Fredag 30. oktober: Frist for å offentliggjøre nominasjonskomiteens endelige forslag til 

stortingsvalgliste. 
• Fredag 6. november: Frist for å sende inn fullmakter for delegatene fra kommunepartier og AUF. 

Disse må være valgt på et medlemsmøte eller et representantskapsmøte, dersom de ikke ble 
valgt på årsmøte i vår. 

• 28 november: Nominasjonsmøte gjennomføres. Det tas sikte på et fysisk møte, mer info 
kommer når det er avklart klokkeslett og sted. 

 
Forslag til vedtak fra styret 
Nordre Follo Ap sender inn følgende tilbakemeldinger på førsteutkastet til Stortingsliste: 
1. Nordre Follo Ap synes det er positivt av vi stiller med en kvinne på topp. 
2. Vi synes det er svært positivt at Tuva Moflag er en del av topptrioen til fylket.  
3. Vi opplever at det er viktig tradisjon og likestillingstiltak at kvinner og menn står på annenhver 

plass på Arbeiderpartiets stortingslister. 
4. Vi synes fylkesrådet i Viken gjør en god jobb og ønsker ikke å risikere at de må møte på 

stortinget. De burde noe lavere på lista. 
 
Medlemsmøtets behandling: 
Oddbjørn er medlem i nominasjonskomiteen og informerte fra arbeidet der:  
Det var mange som ønsket gjenvalg. Viktige kriterier for nominasjonskomiteen var å sette sammen 
en liste som gjør at vi kan vinne valget i Akershus: 
Personlige egenskaper til å gjøre en god jobb i landets lovgivende forsamling; Balanse mellom 
erfaring og fornyelse; alle deler av Akershus skal være synlige på lista (Øvre Romerike, Nedre 
Romerike, Follo, Vest); synlige kandidater fra AUF, med minoritetsbakgrunn, fagpolitiske; eldre skal 
være representert på lista; ordførere på lista og representanter fra mange av fylkets kommuner. 
 
Han understreket at lista er enstemmig og er et gjennomtenkt kompromiss mellom mange ulike 
hensyn. Dersom det gjøres endring et sted på lista, vil det sannsynligvis føre til endringer andre 
steder også. 
 



Det ble en lang debatt om lista og om forslaget fra styret der 15 personer holdt innlegg. 
 
Det ble fremmet et tillegg til styrets forslag til vedtak: 

Nordre Follo Ap er fornøyd med de fem første plassene på listen og støtter disse.  
 
Ved avstemmingen ble vedtatt at nytt punkt fremmet i møtet settes som punkt 1. Det var deretter 
punktvis avstemming, der alle punktene ble vedtatt. 
 
Vedtak:  
Nordre Follo Ap sender inn følgende tilbakemeldinger på førsteutkastet til Stortingsliste: 
1. Nordre Follo Ap er fornøyd med de fem første plassene på listen og støtter disse.  
2. Nordre Follo Ap synes det er positivt av vi stiller med en kvinne på topp. 
3. Vi synes det er svært positivt at Tuva Moflag er en del av topptrioen til fylket.  
4. Vi opplever at det er viktig tradisjon og likestillingstiltak at vi tilstreber at kvinner og menn står 

på annenhver plass på Arbeiderpartiets stortingslister.  
5. Vi synes fylkesrådet i Viken gjør en god jobb og ønsker ikke å risikere at de må møte på 

stortinget. De burde noe lavere på lista.  
 
Sak 4: Valg av delegater til nominasjonsmøtet 
Bakgrunn: 
Nordre Follo har 14 (av til sammen 185) delegatplasser ved nominasjonsmøtet i Akershus Ap. Disse 
må sendes inn senes 6. november kl. 23. På grunna av korona-restriksjonene på antall deltagere, 
vil det ikke være mulig for andre enn delegatene å være tilstede på møtet. Det vil derfor ikke 
være mulig for de som er foreslått til lista, eller sitter i nominasjonskomiteen å være tilstede, 
dersom de ikke er valgt som delegater. På grunn av korona oppfordres det også til å ha ekstra 
mange varaer denne gangen. 
Styret har satt sammen et forslag som ivaretar kjønnbalanse og geografisk fordeling i kommunen. 
 
Forslag til vedtak: 
Nordre Follo Ap sender vedtar følgende delegater og varadelegater til Akershus Aps 
nominasjonsmøte 28. november. 
1. Hans Petter Strifeldt (Ski og Kråkstad) 
2. Anne-Beth Skrede (Oppegård) 
3. Per- Ole Melgård (Langhus og Siggerud) 
4. Marianne Montgomery (Ski og Kråkstad) 
5. Oddbjørn Lager Nesje (Oppegård) 
6. Hanne Opdan (Langhus og Siggerud) 
7. Ronny Sigde (Ski og Kråkstad) 
8. Eva Haga Rogneflåten (Oppegård) 
9. Morten Ellingsen (Kommunepartiet) 
10. Liv Kristin Borgenholt Rundberget (Langhus og Siggerud) 
11. Ove Konrad Kjølstad (Ski og Kråkstad) 
12. Lisa Birkelund (AUF) 
13. Mani Hussaini (Oppegård) 
14. Tuva Moflag (Langhus og Siggerud) 
 
Varaer 
(mann må erstatte mann, kvinne må erstatte kvinne – det skal være 50/50 representasjon på møtet) 
1. Liv Merethe Fossum (Ski og Kråkstad) 
2. Kurt Engen (Langhus og Siggerud) 
3. Anne-Grethe Eriksen (Oppegård) 



4. Stian Grøthe (Kommunepartiet) 
5. Anne Grethe Slåtten (Ski og Kråkstad) 
6. Azhar Ul-Hassan (Oppegård) 
7. Inger-Lise Andresen (Langhus og Siggerud) 
8. August Wærstad Aalandslid (AUF) 
9. Lin Groa Haugen (Oppegård) 
10. Nahuel Polesel (Ski og Kråkstad) 
11. Silje Brekke Bakken (Langhus og Siggerud) 
12. Per-Kristian Thorsrud (Ski og Kråkstad) 
13. Gunvor Eldegard (Ski og Kråkstad) 
14. Håkon Heløe (Oppegård) 
 
Vedtak: Lista enstemmig vedtatt 
 
Sak 5: Valgkamp: 
a) Orientering om høstkampanjen 
- Ringedugnad 
- Høstkampanjen med Nasjonal kampanjedag 24/10. 
 
b) Organisering frem til årsmøtet 2021 
Bakgrunn: 
Akershus Ap oppfordrer oss til å sette i gang valgkampplanleggingen så fort som mulig, og vil 
helst ha en valgkampplan innen 1. februar. 
 
Forslag til vedtak: 
I) Styret er overordnet valgkamputvalg, men fordeler følgende ansvar: 
a) Ove Kjølstad har ansvar for grasrotvalgkampen. Hans mandat er: 
- Planlegge og budsjettere grasrotvalgkampen (stands, morgenaksjoner, husbesøk, 

postkasseaksjoner og så videre) med tanke på påmelding, bemanning,materiell og roser. 
- Knytte til seg relevante kontakter i lokallagene 
- Gjennomføre aktiviteter til de kampanjene som kommer før årsmøtet. 
b) Morten har ansvar for mediekampanjen. Hans mandat er: 
- Planlegge mediekampanjen i tradisjonelle medier herfra til valget 
- Planlegge og budsjettere SoMe-kampanjen herfra til valget 
- Knytte til seg relevante kontakter for arbeidet. 
c) Liv Kristin har ansvar for å planlegge og gjennomføre valgkamprealterte aktiviter for å bidra til 
verving, medlemspleie og opplæring og ringedugnader. Hennes mandat er å: 
- gjennomføre vervetiltak 
- Kontakte nye medlemmer 
- At alle som skal drive valgkamp har fått tilbud om opplæring 
- Koordinere ringedugnader gjennom CallHub-systemet (i og utenfor partiets felleskampanjer) 
 
II) Styret behandler planene for valgkampen i januar, slik at planene reflekteres i budsjettet som 
årsmøtet skal vedta. 
 
Vedtak: Styrets forslag til organisering vedtatt. 
 
Sak 7: Eventuelt 
Det var ingen saker. 
 
 



Referat 
 
Inger-Lise Andresen 
sekretær 

 
 
Referat styremøte i Nordre Follo Ap 
Torsdag 29 oktober 2020 På TEAMS 

Deltakere: Morten Ellingsen, Anne-Beth Skrede, Inger-Lise Andresen, Stian Grøthe, Liv Borgenholdt 
Rundberget, Eva Haga Rogneflåten, Hanne Opdan, Oddbjørn Lager Nesje, Ove Kjølstad, Gunvor 
Eldegard, Nahuel Polesel 
 

Sak 1 Koronasituasjonen. 
Det er innført nye strengere koronaregler. Møter med inntil 50 personer er i utgangspunktet fortsatt 
tillatt, men det oppfordres sterkt til å unngå for mange sosiale kontakter. Medlemsmøtet mandag 
ble derfor avlyst, og vi må vurdere våre møter framover. 
 
Sak 2. Forslag til behandlingen av innspill til stortingsprogram: 
Forslag fra Morten:  
a) Morten lager utkast til styret i løpet av helgen 
b) Nytt styremøte på teams 5/11 der vi behandler forslaget (Da er det FSK, så Hanne og Oddbjørn 

kan ikke delta) og sender ut til medlemmene. Ber om tilbakemeldinger innen 12/11 
c) 12/11 er det allerede planlagt styremøte, da behandler vi forslaget på nytt og sender det ut. 
d) Nytt digitalt medlemsmøte 30/11 – med behandling av saken.  
 
Styrets behandling: 
En slik framgangsmåte vil forhåpentligvis føre til at de fleste innspill kommer fram tidlig og blir 
kommentert underveis og bearbeidet, slik at medlemsmøtet på teams 30.11 kan avvikles uten (for 
mange) avstemninger. 
 
Styret sluttet seg til en slik framgangsmåte. 
 
I møtet kom det fram flere forslag: 
a) Gunvor hadde to innspill: det er lite om likestilling og lite om gründere i forslaget. Hun 

utarbeider forslag om dette og sender til Morten. 
b) Gruppa som jobber med likestilling av funksjonshemmede kommer med et forslag. 
c) Liv har innspill fra gruppa i NFA som arbeider med ruspolitikk; sender et forslag til Morten. 
 
 
Sak 3. Landsmøteforslag 
Saksfremlegg: 
a) Fristen for å sende ut landsmøteforslag er 8/11 – for Akershus AP må innstille. Vi har et som er 

årsmøtevedtatt - men må det justeres etter sommerens nye regelverk for seksuell trakassering i 
partiet? 

b) Har vi flere? 
c) Dette må i så fall opp og styrebehandles den 5/11. 
 



 
Styrets behandling: 
a) Eva og Kristian Peder ser på forslaget og gjør eventuelle endringer. Styret kan behandle dette som 
redaksjonelle endringer og sende det inn. 
 
  

 
Sak 4. Møtekalender fremover 
 
Saksfremlegg:  
a) 2/11 skulle det vært medlemsmøte i Ski – det er avlyst. 
b) 9/11 er det felles medlemsmøte for alle posisjonspartiene – hva skjer der? 
c) 17. november er det temamøte om Metoo – kan det gjøres digitalt? 
d) 23/11 – Langhuslaget har møte med Annikken 
e) 28/11 Nominasjonsmøte – planlagt fysisk. 
f) 3/12 – styremøte i NFAP 
g) 10/12 er det juleavslutning med sang og dans og Yngve Haagensen og litt valgkamp. Fysisk? 
h) Våren: Når kommer kommunens kalender for møter våren 2020? Vi må være tidlig ute med å 

sikre møterom. Ski er praktisk arrangør neste halvår.  
i) Orienteringer: Det er årsmøte i Akershus AP den 13. og 14. mars, med forslagsfrist 12. februar og 

delegatfrist 19. februar. Da kan vi ha årsmøte den 6. februar. Kråkstad. Lørdag. Festivitas? 
 
Styrets behandling: 
a) Møtet er ikke avlyst, det er utsatt til 18. januar. 
b) Dette bør sannsynligvis flyttes til TEAMS. Oddbjørn tar det opp i politisk ledelse tirsdag. 
c) Eva har kontakt med foredragsholder 
d) Annar vil ta kontakt med partikontoret for å høre om møtet fortsatt er aktuelt, om det kan 

flyttes til TEAMS eller et senere tidspunkt. 
e) Nominasjonsmøtet er foreløpig besluttet avholdt fysisk. Det er 184 delegater, med arrangører 

kommer man da akkurat under tillatt antall på 200. 
f) Vi ser an koronasituasjonen om dette skal holdes fysisk eller digitalt. 
g) Vi håper dette kan holdes fysisk. Signalene i forhold til koronatiltak tilsier at de strengeste 

reglene kan bli opphevet innen den tid. 
h) Hanne opplyser at arbeidet med møtekalender for Nordre Follo er i gang. Hun sender det 

foreløpige utkast til Morten og Ove. Det legges opp til møtefrekvens for NFA tilsvarende våren 
2020. 

i) Folkets hus er ledig lørdag 6. februar, årsmøte for Nordre Folle Arbeiderparti holdes da. Det må 
vurderes å invitere en foredragsholder som kan gi litt valgkampenergi til årsmøtet! 

 
 
Sak 5 Eventuelt 
 Gunvor er valgt inn i kommunens kontrollkomite. De skal utarbeide en plan for forvaltningsrevisjon 
og det er bedt om innspill fra de politiske partiene. 
Det er naturlig at det er kommunestyregruppa som gir slike innspill, men dersom styret har noen 
egne innspill kan de fremmes gjennom kommunestyregruppa. 
 
Spørsmål om ansettelse av ny Rådmann: Hanne opplyser at det har vært flere gode søkere, 
innstilling legges fram i formannskapet 5. november. 
 



 
Referat styremøte i Nordre Follo 
Arbeiderparti 
 

5. november 2020, Kl. 20.00, på Teams:  

Tilstede: 
Morten Ellingsen, Hans Petter Strifeldt, Stian Grøthe, Liv Borgenholdt Rundberget, Nahuel Polesel, 
Oddbjørn Lager Nesje, Håkon Heløe, Ove Kjølstad og Tuva Moflag. 

Saksliste 
1. Landsmøteforslag  
2. Innspill til partiprogram (OBS! Det om rusreform blir ettersendt) 
3. Orienteringer (smittevern, sendt inn fullmakter, møtekalender)Sak 1: Landsmøteforslag 

 

Årsmøtet vedtok en uttalelse vedrørende konsekvenser av seksuell trakassering. Forslaget pekte på 
et utdatert regelverk, og forslaget må derfor redaksjonelt endres av styret, slik at det er åpenbart 
hvordan det er tenkt vedtatt av Arbeiderpartiets landsmøte i april. 

Vedtaket peker nå på §13 i Arbeiderpartiets retningslinjer mot trakassering vedtatt av 
Arbeiderpartiets 67. ordinære Landsmøte 2019: 

Dagens formulering: 

§13 Suspensjon fra verv og medlemskap  

1. Under behandling av en sak som nevnt i §§ 9 og 10 kan partisekretæren, eventuelt etter 
innstilling fra den som behandler saken, beslutte at den som anklages for trakassering 
midlertidig skal fratre verv.  

2. Suspensjon av medlemskap kan vurderes der det er nødvendig 

 

Både selve innholdet i forslaget og begrunnelsen er ivaretatt, og styret anser derfor endringen som 
redaksjonell. Fristen for å sende inn landsmøteforslag er 8. november. 

Vedtak: Styret sender innfølgende tekst til Akershus Arbeiderparti innen fristen:  

§13 Suspensjon fra verv og medlemskap  
1. Under behandling av en sak som nevnt i §§ 9 og 10 kan partisekretæren, eventuelt etter 
innstilling fra den som behandler saken, beslutte at den som anklages for trakassering 
midlertidig skal fratre verv.  

a) Dersom en tillitsvalgt erkjenner brudd på Arbeiderpartiets etiske regler, og/eller blir 
funnet skyldig i slike brudd, skal den tillitsvalgte tre ut av sine tillitsverv umiddelbart.  



b) Dersom den tillitsvalgte innehar verv hen ikke kan trekke seg fra, skal den tillitsvalgte ikke 
ha framskutte posisjoner i virketiden.  

c) Den tillitsvalgte kan ikke være kandidat til tillitsverv i Arbeiderpartiet på noen nivå i 
påfølgende fireårsperiode. 

2. Suspensjon av medlemskap og eksklusjon kan vurderes der det er nødvendig 

Begrunnelse 
Arbeiderpartiet er et likestillingsparti. Alle våre medlemmer skal kunne være med å utforme vår 
politikk, uten redsel for å bli trakassert eller få reaksjoner fra miljøet rundt trakassør, også i 
karantenetid. 

Når det har kommet inn varsel om uetisk oppførsel er det to hensyn som skal veies mot hverandre. 
Offeret for det etiske overtrampet skal kunne vite at overtrampet får reelle konsekvenser. Samtidig 
skal den tillitsvalgte ha en mulighet til å rehabilitere seg og gjenvinne tilliten.   

For ikke å slite ut organisasjonen på store og følelsesladde diskusjoner om når det er greit å komme 
tilbake, så vil en karantenetid som alle er kjent med, kunne være et virkemiddel som kan roe ned 
konflikter og lege sår. Da kan vedkommende bruke «nedkjølingstiden» til å bygge opp ny tillit, men 
uten å inneha verv.  

Både hensynet til offer og trakassør er ivaretatt gjennom en suspensjon inntil neste valg. 

 

Sak 2: Innspill til førsteutkast til nytt partiprogram for Arbeiderpartiet 
 

Styret vedtok på forrige møte hvordan partiprogrammet skal behandles av Nordre Follo Ap, nå som 
smittevernbegrensningene gjør at vi ikke ønsker å gjennomføre et fysisk møte.  Styret har 
gjennomgått førsteutkastet og sett dem opp mot innspillene vi sendte til programkomitéen i juni, 
innspill fra medlemmer og nye aktuelle politiske saker og har samlet et førsteutkast til innspill (se 
nedenfor). Dette blir sendt ut til medlemmene som får anledning til å komme med innspill frem til 
styremøtet 12. november. Da behandler styret forslaget på nytt,og denne behandlingen blir styrets 
innstilling til medlemsmøtet den 30. november. Frist for å sende inn forslag er 1. desember. 

 

Vedtak: Styrets førsteutkast til innspill lyder som følgende: 

Nordre Follo Arbeiderparti vil takke for et veldig godt førsteutkast til partiprogram. Programutkastet 
har en tydelig sosialdemokratisk profil og en rekke gode enkeltsaker. Dette programmet har en 
virkelighetsbeskrivelse som mange vil kjenne seg igjen i og har løsninger som folk vil være enige i. 
Dette er et program vi kan vinne valg på.  

Vi har satt ned to arbeidsgrupper som har jobbet spesielt med likestilling av funksjonshemmede og 
rusreformen. Forslagene fra disse gruppene er limt inn som egne kapitler bakerst.  

Vi har gjennomgått partiprogrammet nøye, og har en del tilbakemeldinger og endringsforslaget.  

 

152 tillegg: 



 - Matglede skal være sentralt i de offentlige tjenestene som sykehjem, skoler og barnehager. 

 - Vi vil øke grunnbemanningen i helse- og omsorgstjenestene. 

258: Nytt kulepunkt: 

- Fjerne kravet om at man blir tvunget til å flytte for å ta imot jobbtilbud for å bevare 
arbeidsavklaringspengene  

562: Vi støtter dissensen om iskantsonen 

756: Tillegg: 

 - Vi vil styrke fisk og sjømats rolle i det norske kostholdet. 
  

803: Endring: 

 - Innføre nullvisjon for tap av matjord 

814: Nye kulepunkt: 

 - Utrede miljødifferensiering av produksjonsstøtten.  

 - Stille strengere krav til hvordan landbruket kan bidra til å opprettholde biologisk mangfold.  

 - Sikre at Norge øker selvforsyningsgraden. 

1205: Det skal være et samråd angående ny toglinje til Gøteborg. Her kommer det et forslag før 
medlemsmøtet. 

1286: Nytt punkt: 

 - All offentlig transport må være tilgjengelig for funksjonshemmede 

1503: Tillegg: 

- Disse sårbare barnefamiliene må oppleve et velferdtilbud som prioriterer trygghet, 
forutsigbarhet og stabilitet.  

Arbeiderpartiet vil reversere og reparere Solbergregjeringens usosiale kutt i velferdstilbudet.  

 

1505: Tillegg: 

- Ansatte i skoler, barnehager, helsestasjoner og andre offentlige tjenester må få bedre 
skolering i hvordan man skal tilrettelegge for funksjonshemmedes barn 

- Barns seksualitet og kunnskap om grensesetting skal være en del av opplæringen på alle 
skoler og barnehager.   

 

1558: Nytt kulepunkt: 

 - Øke bemanningen i barnehagene for økt oppfølging gjennom hele dagen. 

1585: Nytt kulepunkt 



 - Si nei til karakterer i barneskolen 

 

1612: Endring/Forsterkning: 

- «Innføre» i stedet JOBBE for søskenmoderasjon bhg/sfo 

 

1626: Nytt kulepunkt 

 - Innføre leksefri skole 

1688: Nytt kulepunkt 

 - Stille krav krav til lærlinplasser til personer med funksjonshemminger.   

1964: Nye kulepunkt: - FEIL LINJENUMMER 

- Arbeiderpartiet vil satse på hjemmetjenestene og gjøre det best mulig å bo hjemme så 
lenge man ønsker og kan 

- Tilby personer med demens GPS-sporing 

- Tillate aktiv dødshjelp 

 

 

 

2002: Nye kulepunkt: 

 - Etablere et nytt sykehus i Nordre Follo for befolkningen i Oslo Sør og Follo 

2093:  

- Sørge for at det blir mulig med digital overføring av pasientrapporter i 
spesialisthelsetjenesten, uavhengig av region. 

2110: Endring 

 ..vurdere ordninger, erstattes med utarbeide ordninger. 

2247: Nytt kulepunkt: 

 - Ingen fastleger skal drive med henvisningsnekt for abort eller nekte å sette inn spiral. 

2261: Vi støtter dissensen og vil avvikle abortnemdene  

2305: Nytt kulepunkt: 

 - Stanse diskriminering av eldre i yrkeslivet 

 - at personer over 70 år skal kunne være meddommere  

2370: Tillegg: 



 - Det utstedes frikort for tannbehandling, når utgiftene har overskredet grensen som gjelder 
for legetjenester.   

2617: Nytt kulepunkt: 

 - Fullfinansiere opphold på krisesentrene  

2714: Nytt kulepunkt: 

- Styrke bruken av en mobiliserende tilleggsberedskap med utvidet satsing på politireserven. 

 

2750: Nytt kulepunkt: 

 - Satse videre på frivillige organisasjoner i beredskapsarbeidet.  

3455: 

 - Bedre boligoppfølging ved overgangssituasjoner (sykdom, fengsel, behandling osv). 

3623: 

 - Det må være lettere for ungdom å drive med uorganisert idrett og andre aktiviteter 

 - Det må være idretts- og fritidstilbud for ungdom også i feriene.  

3658 Tillegg:  

 

 

- Mangfold er viktig for innovasjon og verdiskaping. Når Innovasjon Norge melder at det er 
vanskelig å nå målet om 40 prosent kvinneandel for de distriktsrettede risikolånene, viser 
det at vi må tenke nytt.  

3666: Tillegg: 

 - Det må bli lettest mulig å få den hjelpen man har krav på når man trenger denne.  

 

3688: Endringer: 

- Innlemme FN-konvensjonene for rettighetene til mennesker med nedsatt 
funksjonsevne (CRPD) kan innlemmes i den norske menneskerettighetsloven. 

 

3704: Tillegg:  

- Far/medmor skal ha selvstendig opptjeningsrett til foreldrepenger 

- De såkalte fedrekvotefellene skal fjernes 

3707: Nye kulepunkt: 

- Lov om rituell omskjæring av gutter fjernes, og erstattes av kjønnsnøytrale bestemmelser i 
straffeloven. 



- Sikre lønnsutjevning og lik lønn for kvinner og menn 

- Jobbe for et mindre kjønndelt arbeidsmarked.  

- Arbeiderpartiet vil jobbe for mindre lønnsforskjeller mellom kvinner og menn, og jobbe for 
et mindre kjønnsdelt arbeidsmarked. 

- Arbeiderpartiet vil se på nye grep som gir et mer mangfoldig næringsliv i distriktene.  

- Arbeiderpartiet vil tilrettelegge enda bedre for kvinnelige gründere og næringslivsledere i 
distriktene. 

 

3726: Tillegg: 

 - Vi skal satse på Helsestasjon for ungdom og helsesykepleiere på alle ungdomsskoler.  

 

3736: Nytt kulepunkt: 

- Barnetrygd og inntekt fra feriejobb som barn i familien utfører skal ikke regnes med i 
inntekten til sosialhjelpsmottakere 

  

3752: Tillegg: Arbeiderpartiet vil styrke kommuneøkonomien. 

 

3840: Nytt kulepunkt: 

 - Øke intregreringstilskuddet til kommunene.  

4166: Vi støtter dissensen og vil signere FN-traktaten som forbyr atomvåpen 

 

4388: Tillegg: 

- Norge vil arbeide for å få et internasjonalt regelverk for bærekraftige, regulerte og lovlig 
omsetning av kryptovaluta. 

 
 
 

Innspill til en samlet politikk for likestilling 
av funksjonshemmede 
 

Arbeid og verdiskapning.  

 



Linje 360. Nytt kulepunkt 

 

• Stille økte krav til bedrifter i tråd med samfunnskontrakten mellom staten, 
kommunene og næringslivet når det gjelder bærekraft, lønns- og  

• 360 arbeidsvilkår, innovasjon, lokale ringvirkninger og inkluderende arbeidsliv.  
 

Linje 450. Nytt kulepunkt. 

 

• Sikre at all utvikling er universelt utformet. 
 

Linje 458. En forutsetning er at programvare og digitale plattformer er universelt utformet. 

 

Linje 1048. 

 

Ha en garanti om at alle unge under 30 år, inkludert ungdom med funksjonsnedsettelse, skal 
ha rett til jobb, utdanning  

1049 eller kompetansegivende opplæring innen en periode på to måneder. 

 

Linje 1060. Nytt kulepunkt. 

 

• Øke bruken av «Helt med» i offentlig sektor. 
 

Linje 1077. Nytt kulepunkt.  

 

• Innføre et krav om universell utforming av arbeidsplasser i Likestillings- og 
Diskrimineringsloven.  

 

Tillitsreformen.  

 

Linje 1166.  

 

Vi vil sette oss ned sammen med brukere, ansatte og ledere og finne ut hvordan vi kan styre 
offentlig sektor på en bedre måte, basert på respekt for brukerne og  



1167 respekt for fagfolk og involvering av de ansatte. 

 

 

Trygg og effektiv transport i hele landet.  

 

Linje 1247.   

 

Transporttjenesten for funksjonshemmede, TT, er ennå ikke en nasjonal ordning. 
Arbeiderpartiet vil sørge for at funksjonshemmede får adgang til TT over fylkesgrenser, og 
derved likestilles med andre transportbrukere.  

 

Linje 1278. Nytt kulepunkt.  

 

• Gjøre TT til en nasjonal tjeneste.  
 

Digitalisering.  

 

Linje 1441.  

Digitaliseringen av samfunnet går fort, og det er mange som ikke følger med. 
Arbeiderpartiet vil øke kompetansen og opplæringen, slik at ingen faller utenfor.   

 

Linje   1473.   

• Nytt kulepunkt. 
Sørge for god opplæring og hjelp til brukere som ikke behersker teknologien. 
 

Familie.  

Linje 1504.  

Mange barn med funksjonsnedsettelser ekskluderes i dag fra deltagelse i lek og ekskluderes 
fra sin nærskole på grunn av manglende universell utforming og tilrettelagt undervisning.   

 

Barnehager, lekeplasser og skoler må være universelt utformet for at alle skal kunne delta.  

 



Skole.  

Linje 1514  

Arbeiderpartiet vil ha en inkluderende skole som ser alle elevene og i enda større grad 
utjevner forskjeller. Alle barn har rett til å gå på sin nærskole.  

 

Linje 1560. 

Barnehager skal ha universelt utformet lekeplasser, slik at alle skal kunne delta.  

 

Linje 1585. 

Nytt kulepunkt. 

• Barnehager og lekeapparater skal være universelt utformet.  
 

Ny linje 1799.  

Den norske skolen skal være likestilt. Alle skal ha rett til å gå på nærskolen sin.  

 

Ny linje 1801.  

Elever opplever at verken bygningsmasse, uteområder, lekeapparater, hjelpemidler eller 
undervisning er  

 

Linje 1810. Nytt kulepunkt.  

• Alle skoler og skolegårder skal være universelt utformet innen 2025.  
 

Bedre arbeidsforhold og mer mangfold i høyere utdanning.  

 

Linje 1873 og 1874.  

Sørge for at bygg og infrastruktur på universiteter og høyskoler er universelt utformet og holder  

 

Flere boliger og økonomi til å studere på heltid. 

 

Innskudd på linje 1881.  

Universelt utformede boliger er en forutsetning for at studenter med funksjonsnedsettelser skal 
kunne studere der de vil.  



 

Linje 1881. 

 viktig for studentenes læring og livskvalitet. Arbeiderpartiet vil bygge flere universelt utformede  

1882 studentboliger. 

 

Eldrepolitikk – trygghet, aktivitet og kvalitet 

2456 • Utarbeide flere ordninger for kompetanseheving i tjenesten, særlig når det  

2457 gjelder kunnskap om metoder for å forebygge og avdekke vold og overgrep, samt kompetanse 
på avdekking av vold og overgrep, på demens og 2458 geriatri. 

 

Justis og beredskap: Trygghet og nærhet 

 

Bred innsats for å bekjempe vold i nære relasjoner og seksuelle overgrep 

 

Linje 2603. Ny tekst og nytt kulepunkt.  

Personer med funksjonsnedsettelser, ikke minst kvinne og barn, har en større sjanse for å bli utsatt 
for overgrep og vold. Også hatkriminalitet mot funksjonshemmede øker. 

 

• Arbeiderpartiet vil øke kompetansen i alle relevante instanser for å kunne forstå og avdekke 
vold og overgrep mot mennesker med funksjonsnedsettelser.  

 

Samfunnssikkerhet og samfunnsberedskap 

 

Linje 2689. Koronapandemien viste at mennesker med funksjonsnedsettelser er spesielt utsatt, både 
med hensyn til smittevern, tvangsisolering, personlig assistanse og informasjon.   

 

Linje 2705. Nytt kulepunkt.  

 

• Arbeiderpartiet vil sørge for at funksjonshemmedes organisasjoner deltar i evalueringen av 
beredskapen og planleggingen av framtidig beredskap.  

 

Bolig. Gjenreise den sosiale boligpolitikken 

 



Linje 3442. Ny tekst.  

Arbeiderpartiet ønsker at eldre skal kunne bo hjemme lengst mulig.  Personer med 
funksjonsnedsettelser skal kunne bo der de ønsker, flytte som andre og skal kunne besøke 
venner og kjente.  

• Kraver om universelt utformede boliger må opprettholdes.  

Linje 3456  

Husbankens finansiering av boliger til mennesker med behov for omfattende tjenester 
gjøres uavhengig av om en ønsker å bo alene eller i bofellesskap, og uavhengig av om det 
gjelder selveid bolig eller kommunal utleiebolig.  

Linje 3476. Ny tekst.  

Mennesker med funksjonsnedsettelse, som leier kommunal bolig, må sikres mot å bli flyttet 
mot sin vilje. En bolig er mer enn et hus eller en leilighet. Det er enkeltpersoners hjem. Hjem 
som det over tid er bygget opp trygget og tilhørighet til. Arbeiderpartiet vil verne om denne 
tryggheten i gode og onde budsjettdager. 

Linje 3477. Ny tekst. 

Arbeiderpartiet vil motarbeide tendensen til stadig større bofellesskap. Vi mener, i tråd med 
Ansvarsreformen, at det ikke skal samlokaliseres mer enn 4-6 boenheter på et begrensa 
tomteareal.  

 

Kultur.  

 

Linje 3544. 

Nytt kulepunkt  

 

• At det stilles krav om tilgjengelighet for funksjonshemmede ved alle arrangementer 
som får offentlig støtte. 

• Diskrimineringsvernet styrkes og inkluderer innhold i informasjon, kommunikasjon, 
media og kultur. Adgang til ytrings- og meningsfrihet må være reelt for alle.  
 

Kap. Likestilling: Et rettferdig samfunn er et likestilt samfunn 



 

Linjene 3659 og 3660 Første setning endres til følgende: 

«Universell utforming er en helt nødvendig strategi for å gi alle mulighet til å kunne delta 
likeverdig på alle samfunnsområder. Arbeiderpartiet har som mål at Norge skal være 
universelt utformet innen 2035.» 

 

Linjene 3686 og 3687 endre til følgende: 

«For å realisere målet om et universelt uformet samfunn innen 2035 vil Arbeiderpartiet sette 
av betydelige midler i et samarbeide med kommuner og regioner for å gjøre offentlige bygg, 
anlegg og transportmidler universelt utformet. Vi må prioritere innsatsen i riktig rekkefølge, 
og vil derfor i denne Stortingsperioden gjøre alle offentlige publikumsrettede bygg, samt 
skoler/undervisningsbygg universelt utformet.» 

 

Linjene 3688, 3689 og 3690 endres til følgende: 

«FN-konvensjonen for rettighetene til mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPD), 
innlemmes i den norske menneskerettsloven.» 

Begrunnelse: 

Arbeiderpartiet skal ikke utrede OM vi kanskje skal ha likestilling. Vi er likestillingspartiet og vi 
vedtar likestilling! 

 

Foreslå et nytt kulepunkt, gjerne inntatt før linje 3691, med følgende ordlyd: 

«Den individuelle rettigheten til BPA skal styrkes i løpet av perioden.» 

 

Innspill til punktene om rusreform  
 

Forslag 

Linje 2399-2402: Formuleringen «som hovedregel» fjernes fra setningen «Rusavhengige skal som 
hovedregel ikke møtes med straff for bruk, ervervelse eller besittelse av narkotika til eget bruk, men 
møtes med helsehjelp, støtte og motivasjon til behandling.»  

 

Begrunnelse 

Formuleringen åpner for at rusavhengige fortsatt skal kunnes straffes for bruk, erverv eller besittelse 
av narkotika til eget bruk, stikk i strid med intensjonen i Arbeiderpartiets forrige program og det 



Arbeiderpartiet gikk inn for i forbindelse med budsjettforhandlingene i 2017. Det er generell enighet 
om at det er lite hensiktsmessig å straffe rusavhengige for sin avhengighet, og at de heller må få 
tilbud om helsehjelp.  

 

Dette er likevel ikke til hinder for at rusavhengige kan straffes for andre lovbrudd som skjer i 
tilknytning til rusmiddelbruk, slik som ruskjøring, vold eller narkotikasalg. I tilfeller der det er snakk 
om innehav av større mengder, men der det ikke er grunnlag for å mistenke at det ikke er til eget 
bruk, vil det være mulig å reagere med påtaleunnlatelse overfor personer med åpenbar 
rusavhengighet. Dette gir politiet mulighet til å etterforske mulig salgshensikt, samtidig som at man 
unngår å gjøre livet enda vanskeligere for de som sliter mest, ved å bøtelegge dem for innehav til 
eget bruk.  

 

Intensjonen må imidlertid være klar: Rusavhengige skal ikke kunne straffes for rusmiddelbruk eller 
befatning med mindre mengder til eget bruk.  

 

Forslag 

2389-2390: Endre formuleringen “Det overordnede målet for en rusreform er en reduksjon av all 
form for narkotikabruk” til “Det overordnede målet for ruspolitikken er en reduksjon av alle former 
for rusmiddelbruk og rusmiddelrelaterte skader og overdoser”  

 

Begrunnelse 

Ruspolitikken handler ikke bare om rusreformen, men alle forebyggende, holdningsskapende og 
tilgangsbegrensende virkemidler som har bidratt til at Norge internasjonalt sett har lavt 
narkotikabruk i befolkningen. Det gjøres i dag et godt arbeid på flere av disse feltene, men det er 
også stort rom for å øke denne innsatsen. Da trengs det en helhetlig tilnærming til ruspolitikken, der 
man ikke ser rusreformen isolert fra resten av bildet.  

 

På tross av at Norge har relativt lav narkotikabruk i befolkningen, ligger vi høyt i Europa når det 
kommer til narkotikarelaterte overdoser. Det bør derfor ligge inne som en del av det overordnede 
målet at vi ønsker å redusere antallet overdoser. Her vil det trengs både bruksreduserende og 
skadereduserende virkemidler, slik som brukerrom, naloksonutdeling, LAR-behandling og 
selvmordsforebyggende tiltak. Overdoser er imidlertid ikke den eneste formen for narkotikarelaterte 
skader vi bør ønske å forebygge. Rusmidler forårsaker også andre skader enn overdosedødsfall, blant 
både rusavhengige og ikke-avhengige brukere. Et uttalt mål da Arbeiderpartiet gikk inn for denne 
rusreformen, var at rusavhengige skulle sikres bedre helsehjelp. Dette målet bør stå fast, og det bør 
derfor være en del av den overordnede målsetningen for ruspolitikken å redusere alle rusrelaterte 
skader. 

 



 

Forslag 

2390: Legge til setningen “Målet med rusreformen skal være å redusere stigmatisering av 
rusavhengige, samt legge til rette for at flere av dem som bruker narkotika, fanges opp og får tilbud 
om helsehjelp.” 

 

Begrunnelse 

Det er mange faktorer som påvirker bruksnivået av ulovlige rusmidler i et samfunn. Å fjerne 
straffetrusselen og sørge for bedre oppfølging kan ha en positiv effekt, men vi mener at det er naivt 
å tro at dette i seg selv vil føre til mye lavere bruk. Det er dessuten andre forventede effekter som 
bør evalueres ved spørsmål om hvorvidt rusreformen var vellykket.  

 

I regjeringens mandat til Rusreformutvalget heter det: 

«Straffeforfølgning av bruk og besittelse av illegale rusmidler til eget bruk har bidratt til 
stigmatisering, marginalisering og sosial utstøting og kan ha stått i veien for å møte den enkelte 
bruker med hensiktsmessige og tilpassede tilbud og oppfølging.» 

 
Vi mener derfor at målet med rusreformen bør være å motvirke stigmatisering av rusavhengige, og 
legge til rette for at de som blir tatt for narkotikabruk, får bedre oppfølging og helsehjelp. 

 

 

Forslag 

2403-2405: Endre formuleringen ”Barn og unge skal som hovedregel møtes med påtaleunnlatelse og 
tiltak som oppfølgingssamtaler, oppfølgingsprogrammer, ruskontrakter og oppfølging fra 
kommunen” til “Barn og unge skal som hovedregel møtes med pålagte oppfølgingssamtaler og tilbud 
om helse- og sosialfaglige tiltak, som for eksempel ruskontrakter. Hjelpen og oppfølgingen skal være 
faglig forankret og i tråd med etablerte standarder for forsvarlig helsehjelp. Foresatte til barn som er 
tatt for bruk eller besittelse av narkotika, bør involveres i oppfølgingen og få hjelp til å forebygge 
videre rusmiddelbruk.” 

 

Begrunnelse 

Dersom forslaget blir stående slik det nå er formulert, vil Arbeiderpartiet være for fortsatt 
kriminalisering av barn og unge, siden påtaleunnlatelse er en strafferettslig reaksjon. Dette er i strid 
med anbefalinger fra FNs barnekomite, Barneombudet, Norges institusjon for menneskerettigheter 
og Rusreformutvalgets rapport. Frykt for straff kan føre til at unge ikke tør be om hjelp i situasjoner 
der de selv eller andre har brukt ulovlige rusmidler, eller ikke tør anmelde straffbare forhold de er 
blitt utsatt for, som for eksempel vold eller voldtekt. Å få en kriminell identitet i ung alder, gir økt 



risiko for videre kriminalitet og utenforskap, hvilket er en risikofaktor for rusproblemer. 
Arbeiderpartiet bør derfor følge FN-apparatets anbefalinger og møte unge som blir tatt for 
narkotikabruk med hjelp, ikke straff.  

 

Barn har etter FNs Barnekonvensjon en særlig rett til forsvarlig helsehjelp. Behandling og oppfølging 
med udokumentert og usikker effekt er ikke forenlig med prinsippet om at statene skal treffe 
egnede tiltak for å sikre barnet høyest oppnåelige helse- og levestandard, og kan i verste fall være til 
større skade enn nytte. Barn som ruser seg bør ha de samme rettigheter som følger av det ordinære 
lovverket for helse- og velferdstjenestene, og tvang bør bare brukes i den utstrekning 
helselovgivningen allerede åpner for det, i lys av menneskerettighetene og hensynet til barnets 
beste. 

 

Foreldre og foresatte har en særlig viktig rolle når det kommer til å forebygge rusmiddelbruk blant 
barn. Erfaring tilsier at mange foreldre er usikre på hvordan de skal håndtere det når et barn har 
begynt å ruse seg, og mange opplever en følelse av maktesløshet. Det er derfor viktig at også 
foreldrene får et tilbud om oppfølging i tilfeller der rus avdekkes hos barn, for å tilrettelegge for et 
best mulig psykososialt miljø og forebygge videre rusmiddelbruk.  

 

 

Forslag: 

2418-2419: Stryke setningen “Jobbe for at kommunene skal etablere konkrete samarbeidsavtaler 
med det lokale politiet”, og erstatte med “Utforme nasjonale retningslinjer for kunnskapsbasert 
forebyggingsarbeid i kommunene, i tråd med FNs internasjonale retningslinjer”. 

 

Begrunnelse 

I det rusforebyggende arbeidet trengs det en tverrsektoriell og tverrfaglig innsats, der politiet inngår 
som en del av et større apparat i det forebyggende arbeidet i kommunene. Et ensidig fokus på 
politiets rolle kan komme på bekostning av andre tiltak som har vist seg mer effektive. Forskning 
vises at det trengs en helhetlig innsats, som også inkluderer skoler, helsetjeneste, ruskonsulenter i 
kommunene og ikke minst foreldrene. Selv om det foregår mye bra rusforebyggende arbeid i mange 
kommuner i dag, viser erfaringer at det er stor variasjon i den enkeltes kommunes praksis og 
prioriteringer. Ved å etablere nasjonale retningslinjer for kunnskapsbasert forebyggingsarbeid, kan 
kommunene settes i stand til å jobbe mer helhetlig og effektivt for å forebygge rusbruk blant unge. 
FN har utviklet internasjonale retningslinjer basert på det mest oppdaterte kunnskapsgrunnlaget om 
hva som er effektivt, som vil være et nyttig utgangspunkt for de nasjonale retningslinjene.  

 

Sak 3: orienteringer 

- Oddbjørn og Håkon fortalte om hvordan kommunestyret jobber med smittevern 



- Gjennomgang av møtekalenderen for november: 

 - 9. november: felles digitalt medlemsmøte for posisjonspartiene om kommunebudsjett 

 - 12. november: Digitalt styremøte 

 - 17. november: metoo-møtet er utsatt 

 - 28. november: nominasjonsmøte i Akershus Ap 

 - 30. november: Digitalt medlemsmøte for å behandle innspill til partiprogrammet. 

- Fristen for å sende inn delegater til Akershus Aps nominasjonsmøte var 6. november, og listen er 
bekreftet mottatt fra Akershus Ap innen fristen. 

 

Vedtak: Tatt til orientering 

 

Ved protokollen, 

 

 

Morten Ellingsen 

 

 

1. Orienteringer (smittevern, sendt inn fullmakter, møtekalender) 
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